# 理慈國際科技法律事務所

Lee, Tsai & Partners Attorneys-at-Law



資深顧問律師 oliwong@leetsai.com

# 翁乃方

Oli Wong

翁乃方律師專精於競爭法、生物科技、醫療與藥品法、 營建與工程法、國際貿易與經濟法、國際法及洗錢防制 規範等方面的業務。

翁律師在代表國內和國際客戶處理聯合行為及獨占案 件調查和不正當競爭案件擁有豐富的經驗。她為許多上 市公司提供跨境併購、集團重組以及醫療和藥品等方面 的法律建議。另對於提供客戶有關營建及工程相關爭議 之意見及代表客戶進行政府採購及工程履約之爭議解 決卓有助益。

翁律師已取得 CAMS 認證資格,現為全國律師聯合會第 3 屆個人會員代表及副祕書長、台北律師公會競爭法委 員會委員。

#### 專業資格

2024 年取得公認反洗錢師(CAMS)資格

2022 年取得防制洗錢與打擊資恐專業人員資格

2022 年取得信託業業務人員資格

2015年取得律師資格

2014 年律師高考及格

# 經歷

- 全國律師聯合會第3屆個人會員代表及副祕書長(涉 外事務/國際關係)(現任)
- 台北律師公會競爭法委員會委員(現任)
- 台北律師公會第28屆國際法委員會委員

### 學歷

- 倫敦大學學院(UCL)法學碩士 (2013)
- 國立台灣大學 法學碩士 (2011)
- 私立東吳大學 法學士 (2006)

# 專門領域

- 國際經貿法及國際法
- 民事及行政訴訟
- 公司投資併購及一般公司法務
- 聯合行為、不公平競爭等公平交易法爭議
- 生技醫療藥事法規

- 政府採購法及工程法
- 洗錢防制規範

#### 辦案經歷

- 公平交易法
  - 代表國際知名電子廠商處理臺灣競爭法案件。
  - 代表國內有線電視系統經營業者處理不公平競爭行政處分之行政訴訟案件。
  - 代表國內零售服務商處理競爭法案件及提供有關公平交易法之法律諮詢服務。
  - 協助臺灣知名電廠進行聯合行為行政及民事訴訟案件。
- 企業經營法律事務及爭議程序
  - 代表政府機關處理與國內企業間關於大型體育場館民事訴訟案件。
  - 代表知名資訊科技服務公司及國內醫療器材廠 商處理民事訴訟案件。
  - 協助知名私募投資集團處理股份出售之民事訴訟及定暫時狀態處分事件。
  - 協助國內系統科技公司處理工程履約爭議仲裁 案件。
  - o 協助國外廠商進行網域名稱爭議處理。
- 其他法律諮詢
  - 提供跨國 OTT 業者有關個資保護之契約審閱與 法律諮詢服務。
  - 提供國際烈酒公司及國際影視娛樂製作公司有關 DEI 議題法律諮詢服務。
  - 提供跨國製藥公司有關 DEI 議題、個資保護及 各項契約之法律諮詢服務。
  - 提供知名期貨公司、跨國零售業者、知名全球醫療裝置公司、知名美容連鎖上市公司等一般公司 法律諮詢。
  - 。 協助醫療財團法人設立登記,並提供法律諮詢。

# 著作

- Merger Control, Market Intelligence, LexGTDT, 2023-2024, Taiwan Chapter (共同作者)
- 2023 Life Sciences & Pharma IP Litigation (Q&A), Taiwan Chapter, Chambers Global Practice Guide (共同作者)
- ICLG-Competition Litigation Laws and Regulations 2023-2025, Taiwan Chapter, International Comparative Legal Guide (共同作者)
- Can the Ban on Imports of Pork Containing Ractopamine Survive the WTO: The Case of Imported Pork in Taiwan, LL.M. Dissertation (2013)
- 台大 WTO 中心叢書 04: WTO 下公共道德及公共秩序例外:共通標準之建立 (2013)
- WTO 架構下公共道德及公共秩序例外之探討:共通 適用準則之建立 碩士論文 (2011)
- 台灣,「漁業實體」,前進抑後退?論我國的漁業政策與願景 (2008)

#### 語言

國語、英語

# Oli, Nai-Fang Wong Associate

#### **Partner**

oliwong@leetsai.com

#### INTRODUCTION

Oli Wong specializes in competition law, biotechnology, medical and pharmaceutical law, construction and engineering law, international trade & economics law, international law as well as anti-money laundering regulations.

Ms. Wong has extensive experience acting on behalf of domestic and international clients in various concerted action and monopoly investigations and unfair competition cases. She also advised many publicly listed companies on cross-border M&A, group restructuring, and medical and pharmaceutical matters. She has also provided valuable advice to clients on disputes related to construction and engineering law, as well as represented clients in resolving disputes involving government procurement and performance of engineering contracts.

Ms. Wong has received her CAMS qualification and is currently the 3rd members' representative and the Deputy Secretary-General of the Taiwan Bar Association, as well as a member of the Taipei Bar Association Competition Law Committee.

#### **QUALIFICATION**

- Certified Anti-Money Laundering Specialist (CAMS), 2024
- Anti-Money Laundering and Countering Terrorism Financing Specialist, 2022
- Trust Specialist, 2022
- Admitted to the Taiwan bar, 2015

# **EXPERIENCE**

- The 3rd Members' Representative and Deputy Secretary-General of the Taiwan Bar Association (present)
- Committee member, Competition Law Committee of the Taipei Bar Association (present)
- Committee member, International Law Committee of Taipei Bar Association (28th)

#### **EDUCATION**

- University College London (LL.M., 2013)
- National Taiwan University (LL.M., 2011)

• Soochow University (LL.B., 2006)

#### FIELDS OF EXPERTISE

- International Trade & Economics Law, International Law
- General Civil and Administrative Litigation
- Corporate Investment, Merger & Acquisition and General Corporate
- Antitrust, Unfair Competition and Fair Trade Law
- Biotechnology, Medical and Pharmaceutical Law
- Government Procurement Law and Construction Law
- Anti-money laundering regulations

#### PREVIOUS PROJECTS AND CASES

- Competition Law
  - Represented a well-known international electronics company in Taiwan competition law-related matters.
  - Represented a domestic multiple system operator in administrative litigation to contest the TFTC's unfair competition decision.
  - Represented domestic retail service providers in competition cases and providing legal consultation services related to the Fair Trade Act.
  - Assisted a well-known Taiwan power provider in administrative and civil concerted action litigation.
- Corporate Legal Affairs and Dispute Resolution
  - Represented a government agency in civil litigation regarding the management and operation contract of a stadium.
  - Represented a well-known information technology services company and domestic medical equipment manufacturers in civil litigation.
  - Assisted a well-known multinational private equity and financial services corporation in civil litigation and provisional injunction matters regarding the sale of its shares of a broadcasting company.
  - Assisted a domestic systems technology company in arbitration over a contract performance dispute.
  - Assisted a foreign firm in handling a domain name dispute.
- Other Legal Advice
  - Provided contract review and legal consultation services related to personal data

# 理慈國際科技法律事務所

Lee, Tsai & Partners Attorneys-at-Law

- protection for international OTT operators.
- Provided legal consultation services on DEI issues to international liquor companies and international film and entertainment production companies.
- Provided legal consultation services on DEI issues, personal data protection, and various types of contracts to multinational pharmaceutical companies.
- Provided legal advice to a futures company, a global retailer, a global medical device company and a well-known skin care service provider.
- Assisted a medical foundation in establishment registration and provided legal consultant services.

# **PUBLICATION**

- Merger Control, Market Intelligence, LexGTDT, 2023-2024, Taiwan Chapter (Co-Author)
- 2023 Life Sciences & Pharma IP Litigation (Q&A), Taiwan Chapter, Chambers Global Practice Guide (Co-Author)
- ICLG-Competition Litigation Laws and Regulations 2023-2025, Taiwan Chapter, International Comparative Legal Guide (Co-Author)
- Can the Ban on Imports of Pork Containing Ractopamine Survive the WTO: The Case of Imported Pork in Taiwan, LL.M. Dissertation (Thesis, 2013)
- Book: Public Morals and Public Order Exceptions under WTO: The Establishment of Common Standards (2013)
- Public Morals and Public Order Exceptions Under WTO Jurisprudence: Establishing Common Standards of Public Morals and Public Order Exceptions (Thesis, 2011)
- Taiwan, "Fishing Entity", Forward or Backward?
  Fishing Policies and the Future in Taiwan (2008)

# **LANGUAGES**

Mandarin and English